
RADA MIEJSKA RYDZYNY 

Protokół Nr XXIX/2021 

z XXIX Sesji Rady, która odbyła się w dniu 23 lutego 2021r.  
Obrady rozpoczęto 23 lutego 2021r. o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 16:08 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Grażyna Dembicka 

2. Karol Dembicki 

3. Agnieszka Kasprowiak 

4. Emilia Kraśner 

5. Julian Kruczek 

6. Radosław Kulus 

7. Jan Nawrotkiewicz 

8. Marcin Otto 

9. Piotr Patek 

10. Marcin Pierzchała 

11. Marek Pietrzak 

12. Krystyna Rypińska 

13. Roman Skiba 

14. Leszek Skrobała 

15. Marcin Urbanowicz 

1. Otwarcie obrad Sesji. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dzień dobry państwu, witam bardzo serdecznie. Otwieram XXXIX Sesję Rady Miejskiej. Szanowni 
Państwo, skład Rady liczy 15 radnych. W dniu dzisiejszym uczestniczy 15 radnych, co stanowi 
wymagane kworum przy którym Rada Miejska może podejmować prawomocne uchwały. Witam 
serdecznie radnych Rady Miejskiej. Witam pana Burmistrza Kornela Malcherka wraz z jego 
współpracownikami: Panem Wiceburmistrzem Łukaszem Bartkowiakiem, jest z nami pan Skarbnik 
Wojciech Antoniak, również witamy serdecznie pana Kierownika Referatu Bonifacego Skrzypczaka. 
Witam serdecznie radcę prawnego, pana Krzysztofa Pietrzaka. Jest z nami pani Patrycja Wdowiak. 
Witamy serdecznie redaktora rydzyna24 - Łukasza Wojciechowskiego oraz pana Sławka Zygnera, 
pracownika Rydzyńskiego Ośrodka Kultury.  

2. Przyjęcie porządku obrad 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Szanowni Państwo, wraz z zaproszeniem otrzymaliście porządek obrad. Odczytam go w tej chwili.  

1. Otwarcie obrad Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 



3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 

(I w tym punkcie będzie najpierw głosowanie nad złożonym wnioskiem pana burmistrza  
o rozszerzenie porządku obrad o druk numer nr 219. Otrzymaliście Państwo go na Komisji 
Wspólnej. Taki wniosek został złożony 22 lutego przez pana Burmistrza na moje ręce.)  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza związanych  

z wykonaniem uchwał Rady. 

6. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej w Rydzynie o stanie 

zabezpieczenia przeciwpożarowego i  przeciwpowodziowego w gminie z uwzględnieniem 

stanów wysokiego   zagrożenia. 

7. Informacja Asystenta Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie o stanie bezpieczeństwa w gminie. 

(Punkt szósty i siódmy był już rozpatrywany na poszczególnych komisjach branżowych, również 
na Komisji Wspólnej mieliśmy przyjemność mieć gości. Byli z nami i w związku z sytuacją 
panującą w Polsce, chodzi o pandemię COVID-19 nie zapraszaliśmy ich tutaj na sesję, ale 
zamieszczone są te sprawozdania u Państwa na tabletach. Będzie również zamieszczony dla 
mieszkańców na naszej stronie gminnej).  

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozszerzenia zasięgu ulicy Produkcyjna w obrębie wsi Kłoda – druk nr 211, 
b) rozszerzenia zasięgu ulicy Wierzbowa w obrębie wsi Dąbcze – druk nr 212, 
c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rydzyna na rok 2021” – druk nr 213, 
d) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Rydzyna na 

lata 2021 – 2025 -  druk nr 214, 
e) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2021 rok – druk nr 215, 
f)      zmiany Uchwały Nr XXVII/192/2020 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 28  grudnia 2020r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 

2021 – 2036 – druk nr 216, 
g) pomocy finansowej dla Gminy Rawicz – druk nr 217, 
h) wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym  nieruchomości położonych  

w obrębie Rydzyna, oznaczonych numerami ewidencyjnymi 251/11 oraz część 250/5 – 

druk nr 218. 
 

9. Przyjęcie interpelacji radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 

11. Zapytania i wolne głosy. 

12. Zakończenie obrad Sesji. 

Czy macie Państwo jakieś pytania, uwagi, wnioski? Jeżeli nie ma, to najpierw będziemy głosować nad 
wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o projekt na druku nr 219. Przychodzimy do głosowania. 
Bardzo proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Jeszcze jedna osoba. Już. Szanowni Państwo, 
informuje Wysoką Radę, że rozszerzenie porządku obrad nastąpiło. Druk 219 został przyjęty w poczet 
tego właśnie porządku.  

Wyniki głosowania: 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 



Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

Przechodzimy teraz do głosowania nad porządkiem obrad dzisiejszej sesji. Bardzo proszę o podniesienie 
ręki i naciśnięcie przycisku. Panie Piotrze, jeszcze głosowanie nad porządkiem obrad. Proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Najpierw głosowaliśmy nad wnioskiem o druk 219,  
o rozszerzenie. A teraz już nad porządkiem obrad. Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
dzisiejsza sesja będzie prowadzona według przyjętego przed chwileczką porządku obrad.  

Wyniki głosowania: 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Miejskiej. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze. Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu trzeciego. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji. 
Protokół był wystawiony w Biurze Rady. Jako przewodniczący nie wnoszę do niego zastrzeżeń. 
Proponuję przyjąć go bez odczytywania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem Protokołu z XXVIII 
Sesji proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Stwierdzam, 
że Protokół został przyjęty jednogłośnie piętnastoma głosami za.  

Wyniki głosowania: 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz  

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Kolejny punkt 4, moja informacja. Szanowni Państwo, sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rydzynie. Informacja dotyczy okresu pomiędzy 
XXVIII a XXIX Sesją Rady Miejskiej.  



- 1 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielami Bractwa Kurkowego dotyczące regulacji prawnej 
terenu na której znajduje się strzelnica. Dzisiejszy projekt uchwały, dotyczący właśnie tej dzierżawy. 
Obecni byli na spotkaniu Burmistrz, Wiceburmistrz, Skarbnik oraz moja osoba. 

- W dniu wczorajszym wraz z burmistrzem przyjęliśmy w Urzędzie nowego komendanta policji  
w Rydzynie, aspiranta sztabowego Maurycego Michalskiego oraz podziękowaliśmy ustępującemu 
komendantowi Aspirantowi sztabowemu Maciejowi Urbanowskiemu za owocną współpracę. Jak 
Państwo mieliście, byliście świadkami na Komisji Wspólnej w dniu wczorajszym, podziękowaliśmy 
oficjalnie panu Komendantowi. Stosowny grawerton również otrzymał z rąk moich i pana Burmistrza. 

- Również w dniu wczorajszym przeprowadziłem obrady Komisji Wspólnej przed dzisiejszą sesją  
w siedzibie OSP Dąbcze, na której został zaprezentowany ciężki bojowy samochód gaśniczo – 
pożarniczy, zakupiony przy wsparciu, między innymi Gminy Rydzyna, w kwocie 450 000 zł.  

- Wraz z pracownikami Urzędu ustaliłem porządek obrad dzisiejszej sesji, dokonałem wstępnej oceny 
poszczególnych uchwał.  

- W poniedziałki pełniłem dyżury, na których przejmowałem mieszkańców gminy oraz uczestniczyłem 
w spotkaniach roboczych dotyczących bieżących spraw gminy Rydzyna. Na jednym ze spotkań został 
poruszony przez mieszkańca właśnie temat zwiększanie bonifikaty na wykup mieszkań, o tym również 
dyskutowaliśmy w dniu wczorajszym. Był temat podjęty przez pana Burmistrza. Tak jak powiedziałem 
wczoraj, mam nadzieję, że ten temat będziemy mogli dalej kontynuować już na komisji branżowej i 
podejmiemy stosowne decyzje.  

Czy jakieś pytania do mojego sprawozdania? Nie widzę.  

 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, 
zwłaszcza związanych z wykonaniem uchwał Rady. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Burmistrzu teraz oddaję głos panu.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Sprawozdanie w okresie międzysesyjnym składane jest za 
okres międzysesyjny od dnia 28 stycznia do dnia 23 lutego.  

W zakresie spraw gospodarczych: 

- 5 lutego został otwarty przetarg na największe zadanie ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Rydzyna na lata 2021-2022. Zadanie: rozbudowa, przebudowa budynku Szkoły Podstawowej  
w Rydzynie. Na to zadanie gmina otrzymała 6 000 000 zł dofinansowania z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. W terminie wpłynęło 10 ofert. Bardzo duże zainteresowanie. Wszyscy 
zagwarantowali termin gwarancji 60 miesięcy. Kwoty na realizację zadania wahały się od 14 100 000 
do kwoty 21 700 000 zł brutto. Oferty są sprawdzane pod względem formalnym i prawnym.  

- W dniu 19 lutego został rozpisany przetarg nieograniczony na zadanie ubezpieczenie majątku oraz 
interesu majątkowego Gminy Rydzyna na okres 3 lat. W dniu dzisiejszym odbył się przetarg na zbycie 
dwóch nieruchomości gruntowych niezabudowanych w Rydzynie przy ul. Wolności i zostały zbyte za 
kwotę 341 000 zł. Przetarg cieszył się dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców nie tylko Gmina 
Rydzyna.  



- W dniach 4 lutego podjąłem zarządzenie w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych przeznaczonych do sprzedaży w ustnym przetargu 
ograniczonym w Tworzanicach i w Rydzynie. Szczegółowe dane zamieszczone są w Biuletynie Informacji 
Publicznej.  

- W zakresie spraw społecznych w dniu 31 stycznia w Rydzynie, jak co roku, zagrała Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy. Została zebrana kwota 31 406 zł. Wszystkim wolontariuszom, całemu sztabowi 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, która grała w Gminie Rydzyna bardzo dziękuję za 
zaangażowanie i poświęcenie. Dziękuję bardzo.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję panie Burmistrzu. Czy jakieś pytania? Bardzo proszę. Nie widzę pytań do sprawozdania. 
Dziękuję bardzo.  

 

6. Informacja Komendanta Gminnego Ochrony Przeciwpożarowej w Rydzynie 
o stanie zabezpieczenia przeciwpożarowego i przeciwpowodziowego  

w gminie z uwzględnieniem stanów wysokiego zagrożenia. 
 

7. Informacja Asystenta Zespołu Dzielnicowych w Rydzynie o stanie 
bezpieczeństwa w gminie. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I tak jak powiedziałem, punkt 6 i 7 był już opracowany. Merytorycznie rozmawialiśmy na temat 
sprawozdań oraz informacji odnośnie stanu bezpieczeństwa na komisjach branżowych i Komisji 
Wspólnej wczorajszej. Dlatego przejdziemy do punktu 8. 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) rozszerzenia zasięgu nazwy ulicy Produkcyjna w obrębie wsi Kłoda – druk nr 211. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Rozpoczynamy od druku nr 211. Bardzo proszę Panie Burmistrzu.  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni. Druk nr 211 dotyczy rozszerzenia zasięgu nazwy ulicy 
Produkcyjnej w obrębie wsi Kłoda. Dotyczy to terenów przy oczyszczalni ścieków w miejscowości Kłoda 
i zgodnie z załącznikiem graficznym rozszerzamy nazwę ulicy na odcinku od oczyszczalni to drogi 
krajowej. Przepraszam. Drogi wojewódzkiej 309, o działki zgodnie z paragrafem pierwszym o numerach 
187/31, 187/14, 187/39, 187/30 i 187/63. Proszę o podjęcie stosownej uchwały.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

[problemy techniczne] Przepraszam bardzo, ale czasami takie właśnie techniczne problemy. Już mnie 
słychać, więc jeżeli są jakieś pytania, bardzo proszę, do tego projektu. Nie widzę zgłoszeń, więc 
przejdźmy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Jeszcze pan radny 



Marcin. Dobrze, dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 211 została przyjęta 
jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie numer XXIX/210/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz. 

 

b) rozszerzenia zasięgu nazwy ulicy Wierzbowa w obrębie wsi Dąbcze – druk nr 212. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I kolejny druk. Druk nr 212. Również panie Burmistrzu proszę o przedstawienie.  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Projekt uchwały na druku nr 212 dotyczy rozszerzenia zasięgu nazwy ulicy Wierzbowej w obrębie 
Dąbcze. Ulica przebiega od ulicy Nad Zalewem aż do drogi powiatowej Dąbcze węzeł S5. Do tej pory 
przebieg tej ulicy był wyznaczony, natomiast wydzielenie kolejnych nieruchomości przejętych przez 
gminę od Skarbu Państwa oraz przez osoby prywatne, zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego, dotyczą również części ulicy Wierzbowej. Stąd też zasadnym jest 
aby rozszerzyć o dodatkowe działki ulicę Wierzbową. Stąd też prośba o podjęcie stosownej uchwały.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy jakieś pytania do tego projektu? Panie Burmistrzu, mam tylko pytanie odnośnie 
tych działek, które są, to jest działka 19/4 i pozostałe to są Skarbu Państwa prawda?  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Z mocy prawa wszystkie działki przeszły na własność gminy zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego, ponieważ droga jest drogą publiczną. Natomiast po wydzieleniu, 
dopiero mogą one stać się własnością gminy. I rzeczywiście ta działka tutaj 19/3, wcześniej była 
własnością Skarbu Państwa. Natomiast te działki, 55/7 i 54/24, były własnością osób prywatnych. 
Natomiast na podstawie planu miejscowego przechodzą na własność gminy Rydzyna po ich 
wydzieleniu.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Panie Burmistrzu, bardziej mi chodziło o działkę 19/4, czyli ten duży plac, który może kiedyś tam 
przejdzie na nas i będziemy mogli kontynuować rozbudowę Dąbcza. To jest chyba Skarbu Państwa ta 
działka duża? Nie? 19/4? Nie chodzi mi o drogę. Tylko ten duży....  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Znaczy działka 19/4 jest własnością Skarbu Państwa, ale jej uchwała nie dotyczy.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Ja wiem. Tylko pytanie moje jest takie przyszłościowe. Czy kiedykolwiek będziemy na przykład starać 
się, żeby pozyskać teren pod nas? To znaczy, czy możemy pozyskać grunt od Skarbu Państwa, na 
przykład z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa.  



WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Na zadania własne gminy, tak. Pod takim warunkiem możemy, czyli nie wiem, jeżeli tam miałby 
powstać, strzelam, jakiś teren rekreacyjny, no to trzeba by było dokonać zmiany studium, miejscowy 
plan uchwalić dla tego terenu i dopiero wtedy można taką nieruchomość na zadania własne gminy, 
zgodnie z przeznaczeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, przejąć. Na dzień 
dzisiejszy takich planów nie ma.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Chodzi mi o to, bo chciałem nawiązać właśnie do sprawy w Lesznie. Tam też już nie było działek, tu 
chyba na Antoninach, tak. Tam była sytuacja, że też pozyskali, czy mieli pozyskać ze Skarbu Państwa, 
żeby na przykład chyba salę gimnastyczną tworzyć, nie? Coś takiego było. Dlatego o to pytam. Proszę 
Państwa, my na terenie gminy też kilka takich przypadków mieliśmy. Chociażby ostatnie grunty 
przeznaczone w planie miejscowym pod boisko, czy tereny rekreacyjne w miejscowości Jabłonno. I też 
przejęliśmy tutaj na zadania własne gminy od KOWR-u.  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Tutaj w Dąbczu cały czas, niestety, toczy się postępowanie o przejęcie gruntów, tutaj za byłą gorzelnią, 
przy zbiorniku. Działki te zostały na początku roku wydzielone i teraz czekamy na dokończenie tej 
procedury przejęcia tych nieruchomości. W tym przypadku również pod tereny rekreacyjne, czy też 
boiska sportowego dla mieszkańców Dąbcza. Procedury te niestety bardzo długo trwają, procedury 
przejmowania tych gruntów.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze. Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania do tego projektu? Nie widzę zgłoszeń, więc 
przychodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała przyszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie nr 
XXIX/211/2021. 

 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Rydzyna na rok 2021” – druk nr 213. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I kolejny druk 213. Bardzo proszę również o przedstawienie projektu uchwały.  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

 



Projekt na druku nr 213 dotyczy programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Rydzyna w roku 2021. Od kilku lat, zgodnie tutaj z ustawą, taki 
program na dany rok kalendarzowy Rada musi przyjąć. Ten program również w stosunku do lat 
poprzednich nie różni się. Te zapisy, które dotyczą zarówno współpracy ze schroniskiem w Lesznie, 
kwestie dotyczące obsługi weterynaryjnej, czy też gospodarstwa rolnego, gdzie można przekazać 
bezdomne zwierzęta, pozostają bez zmian. Również mają państwo w załączniku do uchwały informacje 
o środkach finansowych na realizację tego programu, które wynoszą 55 000 zł. I z roku na rok, to już 
też na komisji wspominałem, te koszty związane z bezdomnością zwierząt są coraz większe. Należy to 
do zadań własnych gmina i to gmina ponosi skutki finansowe. Czy też utrzymania zwierząt chociażby  
w schronisku w Henrykowie, czy też utylizacji padłych zwierząt, czy też nie wiem przejechanych na 
drogach należących do gminy Rydzyna. Stąd też prośba o podjęcie stosownej uchwały.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo i czy pytania macie Państwo radni do tego projektu? Nie widzę. Jeżeli nie ma, to 
przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. 
Informuje Wysoką Radę, że uchwała przeszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie numer 
XXIX/212/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

d) Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Rydzyna na lata 
2021 – 2025 - druk nr 214. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I kolejny druk. Numer druku 214. I również proszę panie Burmistrzu o przedstawienie. 

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Projekt uchwały na druku nr 214 dotyczy wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem gminy Rydzyna na lata 2021-2025. Poprzedni wieloletni plan obowiązywał do 2020 roku. 
Państwo radni podjęli już stosowną uchwałę w roku bieżącym, natomiast organ nadzorczy wojewody 
wskazał uchybienia w tej uchwale i uchylił ją w całości. Stąd też należało dokonać stosownych 
poprawek. Te uchybienia zostały, zgodnie z sugestiami organu nadzorczego, poprawione. I stąd też 
prośba do państwa radnych o podjęcie stosownej uchwały w sprawie wieloletniego programu na 
kolejny okres w zakresie gospodarki mieszkaniowej. Dziękuję bardzo.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Czy jakieś pytania do tego projektu? Nie ma. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję. Jeszcze sekundka. Dziękuję bardzo. Wszyscy 
zagłosowali. Informuje Wysoką Radę, że uchwała przeszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała 
przyjmie numer 29/213/2021 rok. 



Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

e) zmian w uchwale budżetowej Gminy Rydzyna na 2021 rok – druk nr 215. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do kolejnego druku. Druk nr 215. Bardzo proszę panie Skarbniku o przedstawienie 
projektu.  

SKARBNIK WOJCIECH ANTONIAK: 

Panie przewodniczący, Szanowni Państwo radni, Szanowni goście. Projekt na druku numer 215 był też 
przedmiotem prac Komisji Budżetu, jak również Komisji Wspólnej. Projekt zakłada zwiększenie 
dochodów i wydatków o kwotę 431 000 zł. Główne źródło wzrostu dochodów to podatek od 
nieruchomości od osób prawnych w kwocie 293 000 zł. Ta kwota wynika ze wzrostu w stosunku do 
ubiegłego roku w związku z uchwałą, którą żeśmy podjęli, jak również ze wzrostem tutaj przedmiotu 
opodatkowania, jak również budowli we władaniu osób prawnych. Oprócz tego po stronie dochodów 
wprowadzamy w kwocie 12 672 zł dotację celową z Głównego Urzędu Statystycznego na 
przeprowadzenie spisu powszechnego. W ubiegłym roku, przypomnę, był przeprowadzany spis rolny, 
obecnie będzie przeprowadzony spis powszechny w miesiącach, najprawdopodobniej od kwietnia do 
września. Proszę państwa, również dopiero teraz wprowadzamy środki, na które oczekiwaliśmy w roku 
ubiegłym w kwocie 25 594 zł. Są to środki z tytułu dofinansowania w formie dotacji z Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na przedsięwzięcie usuwania 
odpadów z folii rolniczych, siatki, sznurka, balotów, opakowań po nawozach typu big-bag. Ale, tak jak 
powiedziałem, jest to refundacja, bo żeśmy to zadanie zrealizowali w ubiegłym roku. Ale sam zwrot 
środków dopiero nastąpił w roku bieżącym. Proszę państwa, po wydatkach tutaj jakby największa 
pozycja w sumie. I to łączy się również z kolejną uchwałą o Wieloletniej Prognozie Finansowej. To co 
tutaj w swoim sprawozdaniu informował Państwa radnych Burmistrz Miasta i Gminy, nastąpiło 
otwarcie ofert. Te oferty są przedmiotem prac komisji na etapie pracy formalnej i prawnej. Uzupełnienie 
tych ofert. I jeżeli będą ważne, zwracamy się do Państwa z prośbą o zwiększenie środków na to zadanie 
o 16 000 000. Przypomnę. Na etapie projektu prac budżetu żeśmy na to zdanie zabezpieczyli kwotę 13 
milionów. Na dzisiaj dwie, tak jak tu Burmistrz powiedział, wszystkie oferty jeden warunek spełniły. 
Czyli wszystkie dały maksymalny okres gwarancji. To jest 60 miesięcy. Drugim z kryteriów jest cena.  
I w zakresie ceny dwie pierwsze oferty kształtują się na poziomie 14 100 000. Jeżeli państwo wyrazicie 
taką tutaj wolę w postaci zwiększenia tych środków, a o to do Państwa tutaj postulujemy, to jedna z 
tych ofert tutaj, najkorzystniejsza, zostanie wybrana. I planujemy zwiększyć w tym roku nakłady z 6 000 
000 do 6 100 000, a w roku przyszłym z 7 000 000 na 8 500 000. I tylko przypomnę, że w ubiegłym roku 
planujemy sfinansować to z obligacji komunalnych. I te obligacje komunalne planujemy spłacić w latach 
2030-2036. Także oprócz tego, proszę Państwa, przeznaczamy 100 tysięcy na wydatki na drogi gminne. 
Powiem tak. No tutaj tak jak też rozmawialiśmy na komisjach, ten okres jesienno-zimowy był trudny, 
deszczowy. Gmina poniosła też spore wydatki na usuwanie gołoledzi i tego śniegu. Także ta akcja 
jeszcze zobaczymy czy już się zakończy, czy będzie trwała. Ale szacujemy wstępnie, że będzie kosztowała 
nas około 70-80 tysięcy zł i planujemy tutaj dokonać utwardzeń, pewnych tutaj równań, niektórych 



dróg gminnych. A szczególnie widać to w takich kilku obszarach, gdzie trwa intensywna zabudowa 
mieszkaniowa. Tam te sprzęty ciężkie jeżdżą, jak to się mówi, nieustannie. I tutaj mieszkańcy się 
zwracają z tym problemem i takie środki chcemy zabezpieczyć. O 180 000 zwiększamy rezerwę ogólną 
do kwoty 368 tys. Przy czym też mam świadomość, że te środki być może, które mamy na te bieżące 
utrzymanie dróg, a Państwu mówiłem, że szacujemy, że około 200 m bieżących utwardzenia typu 
tłuczniem, czy jakimś betonem pokruszonym, to są kwoty rzędu 20 kilku tys. złotych. Także to są 
naprawdę spore nakłady, ale tak jak powiedziałem, część prac na pewno będziemy musieli w tym 
okresie, który teraz przyjdzie, czyli wiosennym ponieść. Dlatego też zwracamy się do Państwa radnych 
z prośbą o przeznaczeniu 100 000 zł na drogi gminne i również zwiększenia rezerwy ogólnej. Przy czym 
tak jak powiedziałem, w głównej mierze będzie tutaj dotyczyło to bieżącego utrzymania dróg gminnych. 
Proszę Państwa tutaj też zmniejszamy wydatki o 30 000 zł na gwarancje i poręczenia. Takie gwarancje 
i poręczenia musieliśmy tutaj udzielić firmie Strabag, jeżeli 3 lata temu żeśmy tutaj podłączyli przyłącze 
gazowe do przedszkola. I tutaj okres był gwarancji drogi powiatowej i taką gwarancję musieliśmy 
udzielić, że w przypadku gdyby cokolwiek się stało w tym okresie trzyletnim firma Strabag mogła z tej 
gwarancji skorzystać. Ten okres minął w dniu 5 lutego. Dlatego możemy na dzisiaj z tych środków, z tej 
gwarancji zrezygnować. Nic się w tym okresie tutaj z tą drogą nie stało. Proszę Państwa, kolejna rzecz 
to jest też coś, o czym rozmawialiśmy. Samorząd Rawicza, tutaj Burmistrz Rawicza uzyskał wsparcie, 
grant w postaci ponad 150 tys. zł na prace projektowe dotyczące przedsięwzięcia „Trasa „Rowerowa 
S5” szansą dla komunikacji bezemisyjnej w Wielkopolsce i na Dolnym Śląsku. Też to co żeśmy się 
zobowiązali, może nie nastąpiło to bezpośrednio z samego rana, ale żeśmy Państwu też powysyłali 
tutaj. Powysyłaliśmy państwu informację, którą otrzymaliśmy. Macie Państwo w dodatkowych 
informacjach na tabletach. Te informacje, które otrzymaliśmy od samorządu Rawicza, co będzie 
przedmiotem tej dokumentacji projektowej. Jak to ewentualnie ma wyglądać. Także zabezpieczamy 
kwotę 5 000 zł jako wkład własny. Ale mówię jest to etap na razie prac projektowych. A myślę, że  
w przyszłości jeżeli te pracę się zakończą mam nadzieję, że na sukces tutaj tego wniosku Gminy Rawicz  
i partnerów i być może uda się to zadanie zrealizować. I równie zwiększamy kwotę o 60 000 na zadania 
majątkowe ujęte w WPF-ie. To jest rozbudowa sieci wodociągowych i kanalizacyjnych w gminie 
Rydzyna. Jest to wykup pobudowanych sieci od inwestorów prywatnych. Także tak przedstawia się ta 
zmiana na druku nr 215. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Nie ma. Ja tak może nie bezpośrednio ale pośrednio do tej 
uchwały. Dzisiaj akurat jadąc tutaj na Sesję, te pieniądze, które zwiększamy na bieżące utrzymanie 
dróg, to nie tylko właśnie problemy związane ze śniegiem, czy problemy z utwardzeniem mocno 
rozwijających się osiedli. Ale też mamy problem właśnie z tym, że się mocno gmina rozwija. Problemy 
też z drogami, które istnieją. Jak droga Kościuszki i rondo dzisiaj wygląda? Tak naprawdę asfaltu nie 
widać. Czyli ktoś kto wyjeżdża, tam chyba ciężki sprzęt teraz jeździ. Jak Państwo zobaczycie sobie, no 
to jest dramatyczna sytuacja to jest w tej chwili. Ciężarówki wyjeżdżając właśnie z Wyszyńskiego, 
wszystko naniosły na rondo i na Kościuszki. No tak to wygląda, więc te pieniądze na pewno się 
przydadzą, żeby również i w ten sposób drogi, które już mamy utrzymywać w jakimś należytym 
porządku. To tak tylko na marginesie. Dobrze. Czy jeszcze jakieś pytania? Nie ma. Jeżeli nie ma, to 
przechodzimy do głosowania. Głosujemy nad projektem uchwały na druku numer 215. Bardzo proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dobrze. Dziękuję bardzo. Informuję wysoką radę, że uchwała 
przeszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie numer XXIX/214/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 



Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

f) zmiany Uchwały Nr XXVII/192/2020 Rady Miejskiej Rydzyny z dnia 28 grudnia 2020r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Rydzyna na lata 2021 – 2036 – druk 

nr 216. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dobrze. Przechodzimy do kolejnego druku. Druk nr 216. Już pan Skarbnik o tym wspomniał. Chodzi  
o Wieloletnią Prognozę Finansową. Nie wiem, czy jeszcze chciałby pan coś dodać? To bardzo proszę 
panie Skarbniku.  

SKARBNIK WOJCIECH ANTONIAK: 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący. W zakresie tego druku, tak jak podjęte przedsięwzięcia 
zostały omówione, ja tylko chciałbym też zwrócić uwagę na załącznik numer 1, który żeśmy również 
omawiali, że faktycznie przed nami spore zadanie. Największe chyba jednorazowe. Będzie to 
jednorazowa inwestycja, czyli ta budowa z rozbudową Szkoły Podstawowej. Na bazie WPF-u, który 
mamy na ten moment, a wiemy, że wielkości jeszcze mogą ulec zwiększeniu, powiem tylko tak, że  
w ciągu tych dwóch lat, w tym roku mamy zaplanowane na inwestycję już 9,5 miliona, a na przyszły rok 
planujemy 12 milionów. Także to są kwoty, które są naprawdę no pokaźne. Ponad 21 milionów w ciągu 
dwóch lat zamierzamy tutaj zainwestować. W tym wiadomo ta kwota 14 milionów, jest no tą 
inwestycję. Przypomnę tylko, że też być może będziemy wracać w najbliższej tutaj przyszłości do 
tematu. To co żeśmy rozmawiali na komisjach, co prawda nie mamy tego wpisane w ten dokument 
strategiczny, ale taka deklaracja ze strony gminy została złożona do powiatu o pomoc finansową na 
przebudowę drogi powiatowej w Kłodzie. która jest tutaj taką drogą strategiczną ze względu na to, że 
jest to też droga, gdzie jeździ linia autobusowa nr 12 w kierunku stacji kolejowej. Również mieści się 
tam jedna z większych firm nie tylko w gminie Rydzyna, ale w powiecie Leszczyńskim, gdzie jest 
największe zatrudnienie. Także ten temat wraca w powiecie i tutaj być może będzie przedmiotem też 
najbliższych prac. Także chcę tylko wskazać, że pewne kwoty tutaj są pokaźne, ale również, tak jak 
powiedziałem, poprzez tą decyzję wzrośnie nam zadłużenie do kwoty tak jak mieliśmy w granicach 12 
- 13 do 18, prawie 19 milionów. Ale tak jak powiedziałem, według wskaźników jest to zadłużenie pod 
kontrolą, która tak jak powiedziałem, nie pozbawia nas realizacji jeszcze innych zadań, które są 
niezbędne dla funkcjonowania gminy. Także te parametry wskazują tutaj, tak jak powiedziałem, są 
dosyć ambitne. Ale tak jak powiedziałem, tutaj zawsze mieliśmy ten budżet proinwestycyjny i te środki 
są pozyskiwane. Tak jak Państwo wiecie, jeżeli pozyskujemy, to niestety trzeba te wkłady własne... 
Nieraz trzeba te środki, mówię tu, pożyczyć, czy wyemitować obligacje komunalne. Ale tak jak Państwu 
mówiłem to zadłużenie planujemy w sposób rozsądny spłacać dopiero w latach 2030-36. Po spłaceniu 
wcześniejszych zobowiązań, żeby zachować tą płynność finansową w gminie Rydzyna. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy jakieś pytania do tego projektu numer 216? Tylko pokrótce uzupełniając słowa 
pana Skarbnika. Od wielu lat, i ta kadencja i poprzednia radnych, samorząd jest, tak jak pan Skarbnik 
powiedział, proinwestycyjna. Może nie ma hura optymizmu, ale chcemy każdą złotówkę, którą można 
pozyskać, wykorzystać maksymalnie. I właśnie o to chodzi, że nie przejadamy tych pieniędzy, ale 
inwestujemy cały czas właśnie w rozwój naszej gminy. I to jest szczytny cel. Dobrze. Jeżeli nie ma pytań, 
to przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała przyszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie 
numer XXIX/215/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

g) pomocy finansowej dla Gminy Rawicz – druk nr 217. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I kolejny druk. Druk nr 217. Bardzo proszę.  

SKARBNIK WOJCIECH ANTONIAK: 

Panie przewodniczący, ten druk 217 jest drukiem, ja bym powiedział, technicznym. Bo to jest coś co 
żeśmy zaplanowali w budżecie, czyli pomoc dla gminy Rawicz. Musi być jeszcze odrębna uchwała na 
taką pomoc z imiennym przeznaczeniem. I taki ma charakter ten druk numer 217. Czyli pomoc dla 
gminy Rawicz na zadanie: „Trasa „Rowerowa S5” szansą dla komunikacji bezemisyjnej w Wielkopolsce 
i na Dolnym Śląsku”. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy jakieś pytania Państwo radni macie do tego projektu? Nie ma, to przechodzimy do 
głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Widzę, że coraz 
lepiej i sprawniej nam to idzie. Informuje Wysoką Radę, że uchwała przeszła jednogłośnie 15 głosami 
za. Uchwała przyjmie numer XXIX/246/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

h) wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonych w obrębie 
Rydzyna, oznaczonych numerami ewidencyjnymi 251/11 oraz część 250/5 – druk nr 218. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Druk 218 wraz z autopoprawką. Proszę o przedstawienie.  

WICEBURMISTRZ ŁUKASZ BARTKOWIAK: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni. Projekt uchwały na druku nr 218 wraz z autopoprawką 
dotyczy wyrażenia zgody na dzierżawę w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w obrębie 
Rydzyna, oznaczonych numerami ewidencyjnymi 251/11 oraz część działki 250/5. Autopoprawka 
dotyczy doprecyzowania paragrafu pierwszego, gdzie mają państwo informację o powierzchni zarówno 
działki 251/11 jak i działki 250/5 oraz załącznika graficznego. Troszeczkę ten prostokąt został 
wyprostowany w stosunku do tego, co mieliście Państwo na Komisji Wspólnej. Nieruchomości te byłyby 



wydzierżawione dla Bractwa Kurkowego z przeznaczeniem na strzelnicę na okres 10 lat. Stąd też prośba 
o podjęcie stosownej uchwały przez Państwa radnych.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy jakieś pytanie od tego projektu? Nie widzę zgłoszeń. Jeżeli nie ma, to przechodzimy 
do głosowania. Bardzo proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Informuje 
Wysoką Radę, że uchwała przeszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie numer 
XXIX/217/2021. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

i) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia międzygminnego w zakresie realizacji projektu pn. 
„Trasa „Rowerowa S5” szansą dla komunikacji bezemisyjnej w Wielkopolsce i na Dolnym Śląsku” - 

druk nr 219. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

I ostatni projekt. Druk nr 219. Rozszerzaliśmy dzisiejszy porządek właśnie o ten projekt. I proszę  
o przedstawienie panie Skarbniku.  

SKARBNIK WOJCIECH ANTONIAK: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Druk nr 219, który również był przedstawiony na wczorajszej 
Komisji Wspólnej. Druk ten ma na celu wyrażenie przez państwa radnych zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego w sprawie też realizacji projektu pod nazwą: „Trasa „Rowerowa S5” 
szansą dla komunikacji bez emisyjnej w Wielkopolsce i na Dolnym Śląsku”. Czyli poprzedni druk 
zabezpieczał środki, a ten ma charakter taki, że jest po prostu wyrażeniem zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego. Tu jak Państwo macie w paragrafie pierwszym, dotyczy to gminy 
Rawicz oraz gminy Bojanowo, a z drugiej strony Prusice i Żmigród. Także jest to w sumie 5 gmin. I tak 
jak tutaj Państwo macie, jest to partnerska inicjatywa miast. Miasta uczące się i o tym państwo macie 
w dołączonym pdf-ie wskazane czego to dotyczy. Są to jakby trzy tematy. Rewitalizacja, mobilność 
miejska i jakość powietrza. I ten program, tak jak powiedziałem, jest współfinansowany z programu 
operacyjnego pomoc techniczna na lata 2014-20, którą otrzymał tutaj beneficjent, czyli lider tego 
projektu - gmina Rawicz. Dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Ja tylko dodam, że wszystkie gminy zadeklarowały pomoc w wysokości 5000 zł, jak państwo macie  
w uzasadnieniu. Pytania? Nie widzę zgłoszeń, więc przychodzimy do głosowania. Bardzo proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Jeszcze jedna osoba. Dziękuję bardzo. Uprzejmie Państwa 
informuję, że uchwała przeszła jednogłośnie 15 głosami za. Uchwała przyjmie numer XXIX/218/2021. 
Na tym zakończyliśmy przyjęcie projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą Sesję. 

Wyniki głosowania 

TAK: 15, NIE: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

TAK (15) 

Grażyna Dembicka, Karol Dembicki, Agnieszka Kasprowiak, Emilia Kraśner, Julian Kruczek, Radosław 

Kulus, Jan Nawrotkiewicz, Marcin Otto, Piotr Patek, Marcin Pierzchała, Marek Pietrzak, Krystyna 

Rypińska, Roman Skiba, Leszek Skrobała, Marcin Urbanowicz 

 

9. Przyjęcie interpelacji radnych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 9. Przyjęcie interpelacji radnych. Do dnia dzisiejszego wpłynęły dwie 
interpelacje. Bardzo proszę pana Wiceprzewodniczącego, Leszka Skrobałę o odczytanie.  

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY LESZEK SKOROBAŁA: 

1. Przewodniczący Rady Miejskiej, pan Roman Skiba. Proszę o przedłożenie na ręce Burmistrza Miasta 
i Gminy, pana Kornela Malcherka, następujących interpelacji.  

- Stan Alei Sułkowskiego pogarsza się w niesamowitym tempie. Zapadające się płyty, dziury, zagrażają 
bezpieczeństwu mieszkańców i przechodniów.  

- Ilu mieszkańców naszej gminy otrzymało dofinansowanie do budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków w roku 2020. 

- Fatalnego stanu ulicy Konstytucji 3 Maja?  

Z poważaniem, radny Miasta i Gminy Rydzyna Piotr Patek.  

2. Pan Kornel Malcherek, Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna. Ostatni okres jesienno - zimowy 
spowodował znaczne utrudnienia na drogach gminnych nieutwardzonych. W imieniu mieszkańców wsi 
Kłoda, ulicy Fiołkowej, zwracam się z prośbą o doraźne utwardzenie, wyrównanie ulicy drogi gminnej 
w celu zachowania jej przejezdności. Jednocześnie w imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą  
o założenie lamp oświetleniowych w Kłodzie na słupie przy posesji działka nr 565/1 oraz przy posesji 
numer 102B. Ponadto zwracam się z prośbą o założenie tablicy informacyjnej na Małej Kłodzie.  

Z poważaniem Marcin Otto.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję panie Przewodniczący. 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej Sesji. 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Przechodzimy do punktu 10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej Sesji. Panie 
Burmistrzu, bardzo proszę.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji zostały udzielone na piśmie. Dziękuję bardzo. 

 



PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

 Dziękuję bardzo za informację. Przechodzimy do punktu 11. 

 

11. Zapytania i wolne głosy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Zapytania i wolne głosy. Bardzo proszę o zgłaszanie się. Kto z Państwa radnych chciałby pierwszy zabrać 
głos? Nie widzę. Tak, już sprawdzę. Jest pan Piotr Patek. Bardzo proszę, zgłasza się do dyskusji. Bardzo 
proszę.  

RADNY PIOTR PATEK: 

Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni radni. Chciałem dwa słowa powiedzieć, bo wczoraj 
również na Komisji Wspólnej, rozmawialiśmy na temat parkowania na Rynku. Zabrałem głos w tej 
sprawie, ale chciałem tu przedstawić jedną sprawę, której nie byłem pewny, ale miałem gazetkę 
Panoramę Leszczyńską z 27 stycznia. I chodzi tu o Rawicz. Jak mówiłem Rynek został zrewitalizowany, 
tak jak na naszym rynku jest strefa zamieszkania, zostały wytyczone miejsca parkingowe, które są 
płatne. I to co mówiłem, że pół godziny kosztuje złotówkę, godzina 2 zł. Ale co chciałem... To wczoraj 
mówiłem, ale nie byłem pewny i teraz chciałbym dwa słowa dodać do tej do dyskusji. Do tego co mówię. 
Bo my mówimy, kto ma podjąć decyzję. Komendant... Pan Burmistrz mówi, że przyjedzie pan 
Komendant drogówki, policja nam wyjaśnieni, podejmiemy decyzję. A ja przeczytam, że w Rawiczu 
funkcjonowanie parkingu płatnego jest na podstawie zarządzenia Burmistrza. Burmistrz podjął taką 
decyzję, Rada chyba zatwierdziła, bo to funkcjonuje. Jeżeli ktoś chce, mam artykuł. Można sobie 
poczytać. I tyle na ten temat, który został jeszcze wczoraj wywołany. Ja interpelowałem w sprawie 
kontroli posesji w naszej gminie pod względem spalania. To znaczy chodziło o to gdzie się pali 
niedozwolone rzeczy. Dostałem, pan Kornel Klefas, fajną odpowiedź mi tu przygotował, ale dosyć długa, 
wyczerpująca można powiedzieć. Ale chciałem... Tu może pan Burmistrz będzie wiedział, ale chciałam 
coś powiedzieć. Kilka słów na ten temat. I powiadomić mieszkańców, koleżanki i kolegów radnych. 
Zostało skontrolowane 50 posesji. W dwóch stwierdzono nieprawidłowości. Zostały nałożone mandaty. 
I tu są wymienione pod jakimi adresami i gdzie zostało to przeprowadzone, ale pan Kornel chyba 
zapomniał, bo jeszcze z tego co wiem nie tylko na Poniatowskiego oraz w miejscowości Augustowo, bo 
jeszcze Traugutta była, z tego co wiem. Też kilka posesji było sprawdzonych. Może zapomniał. Następna 
sprawa. Bo jeszcze zadałem też takie pytanie. Czy nadal są przeprowadzane kontrole? I pan Kornel mi 
odpowiedział, że nadal będą wykonywane kontrole. Ja mam takie pytanie. Czy to jest prowadzone 
jeszcze w tym okresie grzewczym? Czy zostały zamknięte te kontrole i skupiły się tylko na tych 50 
posesjach? Czy nadal jeszcze do końca okresu grzewczego będą te kontrole przeprowadzane? I na 
koniec tej wypowiedzi. Ja też... Chodziło mi o fotowoltaikę, żeby założyć na budynkach użyteczności 
publicznej. Dostałem odpowiedź, no trochę się, no nie zdziwiłem, troszeczkę się podłamałem można 
powiedzieć, bo od razu, że nie ma w budżecie na to pieniędzy. Ja myślałem, że to będzie takie podejście 
w tym kierunku, że będzie przedstawione nam radnym ile możemy dostać dofinansowania na takie 
założenie fotowoltaiki na naszych w budynkach. Jakie są za i przeciw? To znaczy. Czy to bardzo wpłynie 
i przede wszystkim najważniejsza rzecz, ochrona środowiska to jest najważniejsze. Druga sprawa 
finansowa. Jakie będą korzyści z tego, że założymy na naszych obiektach fotowoltaikę? Jakie to będą 
oszczędności do budżetu? Ja myślałem, że to zostanie jakoś przedstawione radnym, że będziemy wręcz 
namawiani, żeby podjąć decyzję, żeby na naszych budynkach to było założone. Może nie w tym 
budżecie, który już przyjęliśmy, ale no myślę, że zmobilizuje to osobę odpowiedzialną i zaprezentuje 
nam takie materiały, ile będziemy mogli dostać dofinansowania z zewnętrznych środków. Jakie korzyści 
przede wszystkim? No wiadomo, ochrona środowiska to jest najważniejsze. Ale później na drugim 
korzyści finansowe dla naszej gminy. Te rachunki. Jak to wpłynie na opłatę rachunków i czy to się 
opłaca? Czy może ja się mylę? Może to się nie opłaca ale myślałem, że takie coś będzie, ale może 
zmobilizuję tą wypowiedzią i takie coś zostanie przedstawione. Następna sprawa. Ja składałem 



interpelację na temat ścieżki pieszo-rowerowej. Uważam, że stan jej jest kiepski. To może mało 
powiedziane, ale dziury, wyboje. Na pewno zagraża to bezpieczeństwu rowerzystów, rolkarzy, pieszych, 
kijkarzy, którzy przechodzą na odcinku od miejscowości Augustowo do ronda w Kaczkowie. Dziwi mnie 
taka odpowiedź, że przeprowadzimy ponowną kontrolę stanu technicznego ścieżki pieszo-rowerowej. 
Ja chcę zaznaczyć, że ta interpelacja już, nie wiem, ja już nie chcę mówić, że całą poprzednią kadencję, 
ale dwa, trzy lata interpeluję w tej sprawie. I jaka to będzie komisja? Z urzędu? Czy z Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad? Kto przyjedzie? Co trzeba zadecydować? Czy naprawdę coś musi się stać, 
żeby cokolwiek zrobić w tej sprawie? Nie wiem. Następna sprawa. Bo mówiłem, że teraz co sesję jakieś 
sprawy na temat promocji miasta. Dwie sesje zaproponowałem, ale zapomniałam ostatnio powiedzieć 
o jednej ważnej rzeczy. Mówiłem o tych muralach. Nie wiem. Powiem Państwu tak. Nie wiem czy wiecie, 
ale my już mamy mural w Rydzynie. Na ulicy Rzeczpospolitej. Na budynku jest plan miasta naszego. Ja 
rozumiem, że to jest na prywatnym budynku, ale to jest historyczny, jakby nie patrząc mural. Tu nie 
wiem, czy to są 80 lata. No nie chcę wprowadzać w błąd, bo nie wiem. Ale ten mural mamy. I to można 
naprawdę zachować. Może jakaś wartość historyczna dla następnych pokoleń. Może warto się nad tym 
zastanowić. Coś jeszcze miałem powiedzieć. Na razie dziękuję.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos z radnych obecnych? Nie widzę. Panie Burmistrzu, 
oddaję panu głos.  

BURMISTRZ KORNEL MALCHEREK: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Odniosę się krótko do tych pięciu spraw. 
Parkowanie na Rynku. Dzisiaj się pan powołuje na Gminę Rawicz. Ostatnio była gmina Poniec, ale jak 
najbardziej, czy tutaj z panem Jackiem, czy tutaj z panem Grzegorzem skontaktuję się, tak. 
Porozmawiam w tym temacie. Tu się pan powołuje, tak, na Zarządzenie Burmistrza. Powiem tak. Tam 
jest również i Poniec, Rawicz, inna budowa Rynku. No, ale jak najbardziej tutaj porozmawiam  
z kolegami samorządowcami.  Spalanie. Kontrola posesji. Pan tu mówi, że pan rozmawiał z panem 
Kornelem Klefasem. Co pan Kornel odpowiedział, ja nie wiem. Nie byłem przy rozmowie, ale jak 
najbardziej poprosimy pracownika, pana Kornela na komisję i utaj jak najbardziej przedłoży temat 
spalania, kontroli i tutaj raportu. O tak może tutaj powiem. Palenia na terenie Gminy Rydzyna. 
Fotowoltaika. Również tutaj to temat na komisję do pana Kornela. Bo pan tutaj ja rozumiem, że prosi 
pan o prezentację, tak? Jak najbardziej. Tutaj pan Kornel będzie miał chwilę, to taką prezentację na 
komisję zrobi. Ścieżka pieszo-rowerowa Kłoda - Kaczkowo. No powiem tak. Dawno tą ścieżką nie 
uczęszczałem, ani rowerem, ani pieszo. No cóż. Zima, tak, i po zimie, w okresie zimowym bierzemy się 
do roboty i mam nadzieję, że tutaj zadowolimy pana radnego, ale no na pewno nie będziemy 
wymieniać. Nie wiem, czy kostki, czy czego innego. Powiem tak - brak funduszy. Promocja miasta. 
Mural. Jak najbardziej pamiętam go z okresu dzieciństwa. Ładny mural. Tylko on jest na budynku 
prywatnym. I tu byśmy musieli mieć zgodę właściciela i oczywiście strefa konserwatorska. I tutaj 
również zgodę pani konserwator. Jak ten mural kiedyś był pomalowany? Nie wiem. To były chyba lata 
70, 80. Nie mam zielonego pojęcia, ale z lat młodości pamiętam ten mural przy wjeździe na Rynek. 
Ładny mural, ale mówię. Budynek prywatny, nie budynek gminny i tu by musiała być zgoda właściciela. 
Dziękuję bardzo.  

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 

Bardzo dziękuję. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Panie Burmistrzu. Dziękuję bardzo.  

 

12. Zakończenie obrad Sesji. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY ROMAN SKIBA: 



Szanowni państwo. Jeżeli nie ma więcej pytań, uwag, wniosków, wobec wyczerpania porządku obrad 
zamykam XXIX Sesję Rady Miejskiej. Dziękuję. 

 

                                                                                          PRZEWODNICZĄCY  

                                                                                          RADY MIEJSKIEJ RYDZYNY  

                                                                                      /-/ ROMAN SKIBA 

 

 

 

 

 

 Przygotował(a): Patrycja Wdowiak 

 

 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


